
 
  

Vestermarkskolen  

Vestre Boulevard 17, 9600 Aars 
 

Tlf.: 99 66 99 00 

www.vestermarkskolen.dk 

 

Referat af skolebestyrelsesmødet 
 tirsdag den 15. marts 2022 

Bestyrelsesmødet afvikles kl. 16.30 – 18.00  
 
 

  
 

Forældrevalgte 
Laila Marie Jensen (Formand) 
Pernille Oppelstrup (Næstformand) 
Maria L. Jensen 
Jesper Gregersen  
Lars Andersen 
(Der er ingen suppleanter). 
 

 

Medarbejderrepræsentanter 
Ditte Skovgaard 
Kristina Rasmussen  
 

(Der er ingen suppleanter). 

 
 

 

Ledelsen 
Astrid Binderup, Viceskoleleder (Referent) 
Anna Marie Sauer, SFO-leder 
Anders Skinnerup, skoleleder. (Formelt 
bestyrelsens sekretær). 

 

Afbud: Laila Marie Jensen 
 
 

 

Referater: Tidligere referater kan læses på Vestermarkskolens hjemmeside. www.vestermarkskolen.dk  Se under fanen: Bestyrelsen. 
 
 

 
 

 
DAGSORDEN/REFERAT 
 

Punkt         Referat 

1. Godkendelse af referat fra 
skolebestyrelsesmødet den 24. 
august 2021. Bemærkning 
hertil? 
  

Mødet d. 5. oktober 2021, d. 23. november 2021 og d. 18. januar 2022 blev aflyst 
og delvist behandlet pr. mail. På dette møde er der derfor punkter, der formelt 
behandles igen. 
 

• Referatet er godkendt og underskrevet.  

• Årsberetningen er underskrevet. 
 
 

 

2. Gensidig kort orientering  
 

 

Bygningsstatus og 
legepladsstatus. 
Evt. gennemgang – lys?  
(Eller gå selv en runde i 
dagene op til mødet). 

 
Vedligehold, renovering og forbedringer på Vestermarkskolen: 

• Vinduerne og dørene er blevet malet ude i hus 1 – 6 samt gymnastiksal.  

• Mooncarbane nord for gymnastiksalen er etableret, men mangler afslutning med opmalede striber 
samt etablering af grønne områder. 

• Der er lavet en udvidelse af sandområde ved legetårn, så der kan etableres en ekstra gynge på sigt.  

• Der er aftalt, at den nederste del af yderdørene ind til husene får forskellige farver. 

• Da der er elevfremgang i 2022-2023, arbejdes der på en ændring af lokalerne, så vi kan være i de 
eksisterende rammer. Der planlægges med at inddrage hus 1 til undervisning. 

 
Efteruddannelse: 

• Serviceleder Christian Pedersen har afsluttet sin uddannelse som Ejendomsservicetekniker d. 11. 
marts 2022. 

 
 

VELKOMMEN 
Til Lars Andersen! 

 
(Se også pkt. 5). Kort introduktion. 

• Lars er far til Alexander (A - klassen) på 6 år, 44 år. Velkommen til. 

• Præsentation af bestyrelsen: (Uddrag) 
Der er ikke voldsomt meget arbejde i bestyrelsen – der er typisk 7 møder om året – vi prioriterer 
at spise sammen, da det styrker samværet og relationerne i bestyrelsen – det er et stort ansvar, da 
vi i bestyrelsen er fælles om at skabe rammerne for VMS – der er mulighed for, at bestyrelsen kan 
komme på kursus – vi sagsbehandler ikke i skolebestyrelsen, vi arbejder med principperne – 
medarbejder repræsentanterne vælges for 1 år af gangen -  det handler også om økonomi – det 
skal være hyggeligt og rart at være til møderne, hvilket vi håber det også vil være fremadrettet. 
 
 

Kristina  

http://www.vestermarkskolen.dk/


Side 2 

 

Input fra 
dagligdagen i SFO.   

• Vi er optaget af at give det bedste tilbud til eleverne i skole og i SFO. 

• Der har været en god stemning under corona forløbet. 
 

Ditte 
Input fra 
dagligdagen i 
skolen. 

 

• Der har været afholdt fastelavn 

• Vi har 7 konfirmander i år. Der er konfirmation den 7. maj. Konfirmationsforberedelserne er 
startet op. 

 
 

Anna Marie. 
 
 

 
Generelt: 

• Der er 29 elever tilmeldt SFO p.t.  

• Der er mange forældre, der selv henter deres børn i SFO A, det betyder, der bliver tid til lidt 
snak. 

• SFO’en skal til at nytænke efter corona.  

• Brydning starter mandag den 21. marts. Brydeholdet er p.t. på 8 elever.  

• Skydning er desværre ikke mere en mulighed, da skytteforeningen ikke længere tilbyder 
skolerne dette. (Lars prøver at tale med skytteforeningen). 

• Der er overvejelser om at undersøge mulighederne for racerunning onsdage fra kl. 13. 
(Pernille anbefaler at undersøge det nærmere, da det er en god sport. Hun informerer om, at 
der i Randers, er der en indendørs bane, hvilket vil være en fordel i dårligt og koldt vejr.) 

 
Sommerferien: 

• Sommerferie planlægningen er i gang.  

• I år lykkedes det ikke at holde SFO’en lukket i uge 29 og 30, da der er 2 elever tilmeldt. 

• Når SFO er åben i uge 29 og 30 er det formodentlig ikke muligt, at alle ansatte pædagoger 
kan få 3 ugers sammenhængende ferie i sommerperioden. 

• Der skal mange personaler ind for at dække disse vagter. 

• I ferieugerne (26,27,27,31 og 32) er der tilmeldt fra 22 elever og ned til 9 elever. 
 
 

Astrid, Anna Marie 
og Anders 
 

• Se kommende punkter 
 
 

Troldehøjen står 
for dialogmøde 
den 6.4 2022  
 

 
Inviterede er Bestyrelsesformænd og næstformænd samt ledelse.  
Dagsorden ind til videre:  Allerede nu har forvaltning valgt at sætte 2026 planen på. 
Forslag til punkter fra Vestermarkskolen: 

• Ingen forslag 
 

Elevernes 
trivselsmåling.  
(Anders/Laila) 

 
Der er nu inviteret til trivselsmåling for alle elever i folkeskolen. De tidligere år har Vestermarkskolen 
fritaget eleverne. Dette sker igen i 2022. Der henvises i stedet til de udvidede elevplaner og læreplaner, 
samt den tætte kontakt til hver enkelt elev samt forældre/værger/Plejefamilier/børnehjem. 
Mange af eleverne kan ikke selv svare, så det bliver personalet, der svarer på vegne af eleverne.  
 
Beslutning: 

• Bestyrelsen beslutter, at vi igen i år skal søge om fritagelse. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Side 3 

 

3. Corona 
 
Det har været en vinter med meget smitte på 
Vestermarkskolen. Smitten er dog her i uge 9 faldende. 
 

a. Hvad er status? 
b. Normalisering af aktiviteter i skole og SFO fra uge 

10. 
c. Laila og Anders har hidtil koordineret beskeder til 

udsendelse i Aula. Evaluering af dette. 
d. Er der forhold vi skal afklare som bestyrelse? 

 
 
 
 
 
 
 
Status/Evaluering. Aftaler. 
  
(Ansvarlig: Alle. Anders er tovholder). 
 

 
a. Vi nærmer os at 4 ud af 5 har været smittet på 

VMS. 
 

b. Vi har nu en normal skole hverdag med mulighed 
for de aktiviteter, der var ”før corona.” 

 
Man går som forælder fortsat kun ind i husene, hvis 
man har et ærinde eller en aftale.  
 
Der er tiltag fra corona tiden, som bevares. Ex. at 
eleverne selv skal gå ind ude fra lågen og hen til 
klassen, - dette primært for at arbejde med 
selvstændighed og selvhjulpenhed. 

 
c. Det har fungeret fint med gentagelser og beskeder 

på AULA – de forældrevalgte fortæller, at de var 
godt informeret. 
 
VMS plejer at sende et hygiejnebrev ud til 
forældrene i august, hvor bestyrelsen plejer at stå 
bag. Anders sender den ud igen i løbet af foråret. 

 
d. Det var frustrerende, da eleverne blev ringet hjem, 

da vandrøret gik i stykker på VMS.  Der havde 
været mange ting, der forud, krævede fleksibilitet. 
Kunne man have gjort det anderledes? 
- det var en vanskelig situation, bl.a. da de multiple 
elever ikke kunne komme på toilettet. 
- arbejdsforholdene var kritiske grundet corona og 
der var flere personaler syge 
- ønske om differentieret behandling – kunne man 
sige, har du mulighed for at hente dit barn i stedet 
for du skal? 
 
Ledelsen beklager, at situationen blev vanskelig at 
håndtere for forældrene.  

 

4. Evaluering af forældremøde 
 
Onsdag d. 01. september 2021 afholdte vi, som en 
forlængelse af forældremødet i klasserne, forældremøde om 
den Neuropædagogiske forståelsesramme med lektor Linda 
Kunz Sørensen. 
 
 
 
 
 
Evaluering og perspektivering ift. fremtiden. 
  
(Ansvarlig: Alle. Anders er tovholder). 
 

Evaluering: 

• Det var et rigtig godt arrangement. 

• Det er en fordel, at vi får et fælles sprog med 
forældrene i kontaktbøger og i elevplanerne og i de 
pædagogiske læreplaner. 

• Det giver en fælles forståelseramme. 

• Hvis det har en god virkning i forhold til skole 
hjemsamarbejdet, giver det mening at gentage 
arrangementet. 

• Ledelsen vil tale med Linda om et nyt 
forældremøde. 

• Opfordring til at invitere aflastning med. 
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Punkt    Referat 

5. Suppleringsvalg 
 
D. 25. august udsendte vi følgende brev til alle forældre 
med baggrund og valgproces: 
 
 

Under dette punkt skal vi formelt afslutte valgprocessen. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Status. Drøftelse. Beslutning.  
 
(Ansvarlig: Laila og Anders er tovholder). 
 

 
Skolebestyrelsen 
Skolebestyrelsen er forældrenes mulighed for at have medindflydelse på Vestermarkskolens 
overordnede drift og fortsatte udvikling.  
Hvis du har interesse i at vide mere om skolebestyrelsesarbejdet på Vestermarkskolen, eller 
ønsker at stille op, kan du rette henvendelse til en fra skolebestyrelsen,  skolebestyrelsesformand 
Laila Jensen eller skoleleder Anders Skinnerup. 
I kan læse mere om skolebestyrelsens indflydelse og opgaver her:  
https://vesthimmerland.dk/borger/skole-og-uddannelse/skoler-og-sfo/skolebestyrelser 
 

I udgangspunktet er alle forældre til elever på Vestermarkskolen valgbare. Er du i tvivl om, 
hvorvidt du er valgbar, kan du rette henvendelse til Helle Busk eller Anders Skinnerup på 
Vestermarkskolens kontor.  
 
Valgbestyrelsen 
Skolebestyrelsesformand Laila Jensen & Skoleleder Anders Skinnerup. 
 
Vigtige datoer i den kommende tid: 
Valgmøde/forældremøde  
Onsdag d. 01. september 2021 kl. 16.45 på Vestermarkskolen. Ifm. forældremødet er 
der en kort præsentation af bestyrelsen og arbejdet. 
 

Kandidatliste 
1. september 2021 – 28. september 2021 er der mulighed for at lade  
sig opstille på kandidatlisten, dvs. stille sig til rådighed for valget. 
I samme periode kan man foreslå kandidater. 
Begge dele foregår ved kontakt til Laila Jensen eller Anders Skinnerup. 
 

Fredsvalg? 
29. september 2021 – 5. oktober 2021.  
Afklaring af om der indgås fredsvalg mellem kandidaterne eller om der skal 
ske et egentligt valg. Det er også muligt at blive suppleant. 
En eventuel valghandling vil blive proklameret d. 6. oktober med valghandling snarest herefter. 
Herefter afsluttes valghandling med en gennemgang af processen; og der gives besked til 
forældrekredsen samt forvaltningen. 
 

Med venlig hilsen 
Valgbestyrelsen ved Skolebestyrelsesformand Laila Jensen & Skoleleder Anders Skinnerup 

 
 
Ifm. med aflysningen af bestyrelsesmødet d. 5. oktober blev 
dette punkt afklaret pr. mail. 
 
Lars Andersen blev valgt uden modkandidater og er formelt 
valgt. 
 
 

6. Mødeplan for 2022-2023 
 
Forud for kommende planlægning. Vi skal have afklaret, 
hvornår skolebestyrelsesmøderne kan placeres. 
I foråret 2021 drøftede vi dette grundigt og kom frem til: 
 
Mødedag er tirsdage. 
Formøde for forældre kl. 17.00 – 17.30. 
Spisning kl. 17.30 – 18.00. 
Mødeafvikling kl. 18.00 – 20.30 
7 møder august til juni. 
 
Er der fortsat enighed om dette eller skal der ske en 
justering? 
 
 
 
Drøftelse beslutning. 
(Ansvarlig: Laila og Anders). 

Beslutning: 

• Bestyrelsen er enig om, at fortsætte møderækken som 
tidligere aftalt. 

 
 

 
 
 

 

https://vesthimmerland.dk/borger/skole-og-uddannelse/skoler-og-sfo/skolebestyrelser
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Punkt    Referat 

7. Valg til skolebestyrelsen 
 
Der er valg til bestyrelsen i foråret 2022. Vestermarkskolen 
har forskudt valg, så det er ikke alle i bestyrelsen, der er på 
valg. 
 

Skolebestyrelsens sammensætning er på nuværende 
tidspunkt følgende: 

Laila Marie Jensen, formand (Valgt for 2018-2022) 

Pernille Oppelstrup, næstformand (Valgt for 2018-2022) 

Maria L. Jensen, (Valgt for 2018-2022) 

Jesper Gregersen, (Valgt for 2020 – 2024, med udtrædelse i 2022) 

Lars Andersen, (valgt for 2020 – 2024 med den bemærkning, 
at Lars først blev valgt under forskudt valg i 2021). 
 
Det betyder, at der er 4 bestyrelsesmedlemmer på valg. 
Kun Lars Andersen er ikke på valg. 
 
 

Opgaver: 
1) Gennemgang af valgproces. v/Anders (Se også 

medsendte bilag 2 på side 9). 
2) Etablering af valgbestyrelse: Anders Skinnerup og 

Laila Jensen samt et menigt forældrevalgt 
medlem. 

3) Afklaring af, hvem der stiller sig til rådighed for 
genvalg. Hver især afklarer man sig inden mødet. 

4) Jf. valgproces skal vi proklamere valget. Se brev 
til forældrene fra 2020. Bilag 1 på side 8. 

5) Der er mulighed for at opfordre forældre til at 
stille sig til rådighed for at blive opstillet. 
Hvordan gør vi dette? 
Er der forældre vi ønsker at kontakte?  Tænk 
dette igennem inden mødet. 

6) Valgbrev er sendt ud til alle forældre onsdag d. 2. 
marts 2022. 

 
Se bilag 1 på side 8 og bilag 2 på side 9. 
 
Drøftelse og beslutning om vi det videre arbejde. 
(Ansvarlig: Valgbestyrelsen). 

Status: 

• Der var ingen forældre der kom til valgmødet i dag 
og ingen nye forældre har ytret ønske om at komme i 
bestyrelsen. 

• Det betyder, vi skal ud at finde kandidater. 
 

Hvem ønsker genvalg? 

• Laila ønsker genvalg. 

• Pernille ønsker at stoppe i bestyrelsen, men kan 
muligvis overtales til at være med i endnu 2 år. 

• Maria ønsker genvalg i de kommende 4 år. 
 
Det betyder, vi skal ud at finde 2 – 3 kandidater. 
 
En række navne blev nævnt og vil blive spurgt i tilfældig 
rækkefølge. Hvis mange siger ja, vil der indgås fredsvalg el 
egentligt valg. 

8. Kontakt til LEV vedr. arrangement 
 
Vi har drøftet dette over nogle møder og har besluttet, at 
Vestermarkskolen ikke skal stå for et arrangement. 
Vi besluttede på møde i august, at Anders tager kontakt til 
LEV for at høre om muligheden for, at LEV står for et 
arrangement om pårørende problematikker el.  
Et arrangement der ønskes afholdt i Vesthimmerland, 
f.eks. i Aars. Vestermarkskolen vil være med til at 
reklamere for arrangementet. 
 
Ifm. aflysningen d. 5. oktober blev kontakten overgivet til:  
Laila Jensen, Pernille Oppelstrup og Jesper Gregersen. 
 
Status på kontakt til LEV. 
 
Se bilag 3 på side 10, hvor der henvises til en mail fra d. 1. 
februar 2022. Invitation er delt med alle i Aula. 
 
 
Drøftelse. 
(Ansvarlig: Primært forældrevalgte). 
 

• Pernille har talt med Anne (kontaktperson i LEV). 
Der er et arrangement om det at have handicappede 
søskende i den kommende weekend, ellers er der 
endnu ikke noget relevant planlagt. 

• Vi kan tage kontakt til LEV igen på et senere 
tidspunkt. 

• LEV arrangerer karneval igen i år i Ålborg. 

• Den 8. maj er der et arrangement på Sletten strand. 
 
Beslutning 

• Der tages kontakt til LEV ultimo 2022. 
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Punkt    Referat 

9. Antimobbestrategi 
 
Der har siden april 2017 været lovkrav om, at alle skole skal 
have en Antimobbestrategi. Det har Vestermarkskolen også 
haft. 
Den nuværende kan ses på hjemmesiden.  
https://vestermarkskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/vaerdie
r-og-antimobbestrategi 
 
Bilag: Nuværende var indsat som side 6 og 7 samt forslag 
til tilføjelser i dagsorden fra d. 23. november 2021. 
 
Bestyrelsen aftalte i 2017, at strategi skal evalureres efteråret 
2021. 
Ifm. evaluereingen skal vi tilføje og fremhæve et afsnit om: 
Digital mobning og ”eller lignende” (Anders har 
baggrundmateriale). 
 
(Ansvarlig: Alle. Anders er tovholder). 
 

 
 

• Punkt blev behandlet pr. mail. Input blev taget med i 
drøftelsen med MEDudvalget. 

• Den reviderede Antimobbestrategi kan fra december 
2021 ses på hjemmesiden. 

 
 
 
 

10. Høringsmulighed ift. kommende 2026 
udviklingsplan 
 
Formel godkendelse. 
 
Præsentation af materiale (pr. mail til d. 5/10 2021). 
Drøftelse af høringsmulighed (pr. mail). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Formel godkendelse. 
 
(Ansvarlig: Anders). 
 

 
Dette punkt blev behandlet pr. mail d. 5. oktober. 
Et høringssvar blev afgivet vedr. 2026. 
 
Høringssvar vedr. 2026planen – Vestermarkskolen, 6. oktober 2021 
 

Vestermarkskolen ønsker ift. planlagte 2026plan at stå frit. 
Erfaringerne fra 2022planen er, at alt for mange punkter ikke var 
relevante, eller skulle tvistes for at få relevans ind i den særlige virkelighed, 
der er Vestermarkskolen. 
 

Vestermarkskolen ønsker til gengæld at arbejde med 1 – 2 
udviklingspunkter, der giver maksimal effekt ind i den kontekst og 
praksisvirkelighed, der netop er Vestermarkskolen. 
Det kan f.eks. være ved at fortsætte med 1 eller 2 af punkterne, vi 
arbejdede med i 2022 udviklingsplanen. Især tænkes der her på tidlig 
indsats og gode overgange. 
Det vil give god mening, hvis vi igangsætter et særligt indsatsområde ift. 
samarbejdet med familieafdelingen i forlængelse af 
Vesthimmerlandsmodellen. Samarbejdet er her lovgivningsmæssigt 
forskelligt fra de øvrige dagtilbud og skoler, hvilket giver udfordringer i 
hele 5 til 18+ års perspektivet.  
Ift. overgangen til voksentilværelsen opleves der også fortsat 
problemstillinger, der er særlige for Vestermarkskolen. Det vil derfor også 
her være godt med et særligt indsatsområde specifikt for 
Vestermarkskolen. En indsats sammenknyttet med Voksen/handicap 
(psykiatri og handicap), jobcenter og UU vil være oplagt. 
 

Hvis ovenstående imødekommes vil det naturligvis blive uddybet 
yderligere. 
 

Vestermarkskolen,  
MEDudvalget og skolebestyrelsen. 
v/ 
Anitta Hole, MEDudvalget 
Kristina Rasmusen, MEDudvalget og skolebestyrelsen 
Laila Jensen, Formand for skolebestyrelsen 
Anders Skinnerup, Skoleleder 

 

Godkendt 

 
 
 
 

 

https://vestermarkskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/vaerdier-og-antimobbestrategi
https://vestermarkskolen.aula.dk/skolebestyrelsen/vaerdier-og-antimobbestrategi
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Punkt    Referat 
11. Dispensationsansøgning 
vedr. den understøttende undervisning  
 
Jf. folkeskoleloven kan Vestermarkskolen dispensere for 
den understøttende undervisning, således 
undervisningstiden sættes ned mod til gengæld at have 
mere personale i klassen. 
 
Dette skal evalueres og ansøges hvert år. 
Se bilag 4 på side 11. 
 
Kan evaluering godkendes? 
Kan ansøgning godkendes? 
 
Drøftelse og beslutning. 
(Ansvarlig: Anders). 

Bestyrelsen beslutter: 
 

• Evalueringen godkendes. 

• Ansøgningen godkendes. 

12. Status på Transport/Taxa til og fra skole 
     (fast punkt)  
 
 

 
 
 
Status og mulighed for drøftelse. 
 
(Ansvarlig: Astrid). 

• To forældre orienterer om, at der tales i håndfri 
telefon under kørslen, dette er observeret nogle 
morgener. Der menes, der er tale om private 
samtaler. Der gives udtryk for en bekymring og en 
utryghed for manglende opmærksomhed ind i 
trafikken, på eleverne og at man udelukker mulighed 
for at samtale med eleverne. Der er tale om 2 
busruter. 

• Astrid og Anders følger op.  

13. Økonomi (fast punkt) og normering (elevtallet)  
 
 

a) Afsluttet regnskab for 2021 
(sammenholdt med elevtallet).  

b) Elevtallet er pr. d.d. i skole 48 (49) og SFO 29.  
Dette er status quo (eller fremgang på 1) i Skole 
men nedgang på 2 i SFO siden planlægningen af 
2021/2022. 

c) Budget 2022. Der er nu en budgetaftale i 
Vesthimmerlands Kommune. Vestermarkskolens 
indtægter i 2022 følger dem i 2021. 

Fremlæggelse og mulighed for drøftelse. 
 
(Ansvarlig: Anders) 

Drøftelse: 

• Anders orienterer om, at man altid som 
bestyrelsesmedlem kan få en detaljeret gennemgang 
af økonomien.  

• Regnskabet for 2021 er afsluttet og gennemgået. 
 
Budget 2022: 

• Det ser ud til, vi skal ud at ansætte personale i 
skoledelen, da der her er et stigende elevtal.  

• Der vil blive brug for flere lokaler, så der prioriteres 
økonomi indenfor budgettet til ombygning bl.a. i 
Pyramiden og Hus 1. 

 

14. Eventuelt & promovering af Vestermarkskolen 
 
(Ikke beslutninger) 
 
 
 
 
                                                                                

• Der har været et forældreønske om, at Aula benyttes 
som eneste kommunikationsmedie.  
Kontaktbøger/kinabøger, iPads og Aula benyttes p.t.  
 
Kontaktbøger og iPads anvendes af mange som et 
supplement til kommunikationen 
v/morgensamlingerne, da det støtter elevernes i at 
fortælle og dele, det der står.   
 
Ledelsen opfordrer til, at forældrene drøfter det med 
de lærere og pædagoger, der er i elevens klasse. 

15. Kendte punkter til kommende møder  
 
Tirsdag d. 24. august 2021, tirsdag d. 5. oktober 2021,  

tirsdag d. 23. november 2021, tirsdag d. 18. januar 2022,  
tirsdag d. 15. marts 2022,  
 
tirsdag d. 3. maj 2022, 
 
tirsdag d. 7. juni 2022. 
 

• Ordinært valg (januar - maj). 

• Politikker der skal og evalueres: 
- Evt. værdigrundlag (efterår/vinter 22/23), når 

en ny bestyrelse er godt i gang. 
- Andet? 

• Juni. Middag/Spise: F.eks. nuværende bestyrelse 
sammen med ny bestyrelse.  Pernille og Jesper står 
for bestilling af bord et sted, hvor vi også kan holde 
møde.  

• Ultimo 2022, ny kontakt til LEV for om der er basis 
for et fælles arrangement (se referat af 15. marts 
2022) 
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BILAG 1 

 
Skolebestyrelsesvalg 2022  

Ordinært valg og toårigt valg 
Vesthimmerlands Kommune 

Bekendtgørelse nr. 1074 af 14. september 2017. (Skolebestyrelsesbekendtgørelsen) 

 

 Frist 

Der udpeges en valgbestyrelse for hver skole, bestående af 

skolens leder som formand, formanden for skolebestyrelsen og 

et forældrevalgt medlem af skolebestyrelsen 

Primo januar 

 

Alle datoer er seneste afvikling. 

Valgbestyrelsens underretning af hjemmene om valgene senest 

3 måneder før afslutningen af perioden for en 

eventuel afstemning 

Fredag den 11. februar 

 

 

Frist for henvendelse angående optagelse på valglisten 

Valgbestyrelsen kan fastsætte frist på optagelse 

på valglisten 

Valglisten skal være udarbejdet senest 3 uger før valgmødet 

Fredag den 11. marts 

 

Skriftlig meddelelse til hjemmene om valgmødet senest 1 uge 

før valgmødet 

Fredag den 25. marts 

 

Valgmødets afholdelse senest 5 uger før fristen for afleveringen 

af stemmer ved en eventuel afstemning 

Fredag den 1. april 

 

Kandidatopstilling sker ved henvendelse til skolens leder senest 

den 10. dag efter valgmødet 

Mandag den 11. april 

 

Valgbestyrelsen kan fastsætte en rimelig frist for afhjælpning af 

eventuelle mangler ved en opstilling 

 

 

Underretning af kandidaten om opstillingen, hvis denne ikke 

selv har underskrevet opstillingen 

Fristen for en kandidat, der ikke ønsker opstilling, for at 

tilkendegive dette er 10 dage efter modtagelsen af 

underretningen 

Valgbestyrelsen sikrer, at vedkommende 

underrettes om opstillingen ”snarest muligt”.  

 

Senest 3 uger før evt. afstemning skal være afsluttet, kan der 

mellem kandidaterne aftales en opstillingsrækkefølge med 

henblik på fredsvalg 

Fredag den 22. april 

 

Fristen for aftale om fredsvalg kan udsættes af valgbestyrelsen, 

hvis den har fastsat en frist for afhjælpning af eventuelle 

mangler 

 

Er betingelserne for fredsvalg ikke opfyldt, holdes der 

afstemning. Hjemmene orienteres om afstemningen og der 

udsendes stemmemateriale mindst 10 dage før fristen for 

aflevering af stemmer 

Mandag den 2. maj 

 

 

Afstemning afsluttes 

 

 

Fredag den 13. maj  

Valgbestyrelsen tæller stemmer straks efter udløbet af fristen 

for aflevering af stemmer 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      

Valgbestyrelsen underretter de valgte og forvaltningen om 

valget 

 

Kan ske når optællingen er forbi 

Skolerne bekendtgør valgresultatet 

 

 

Kan ske når optællingen er forbi 

Fristen for klager 10 dage efter valgets endelige opgørelse Tirsdag den 24. maj 

Skolens leder indkalder til konstituerende møde 

 

 

Når valget er afsluttet 

 

Den nyvalgte skolebestyrelse tiltræder 

 

1. august 2022 
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BILAG 2 
 

Vestermarkskolen, onsdag d. 02. marts 2022 
 

Kære forældre 
       

Vestermarkskolen står overfor valg til skolebestyrelsen i foråret 2022 
 

Der er valg til bestyrelsen. Skolebestyrelsens sammensætning er på nuværende tidspunkt følgende: 
Laila Marie Jensen, formand (Valgt for 2018-2022). ER PÅ VALG. 
Pernille Oppelstrup, næstformand (Valgt for 2018-2022). ER PÅ VALG. 
Maria L. Jensen, (Valgt for 2018-2022). ER PÅ VALG. 
Jesper Gregersen, (Valgt for 2020 – 2024, med udtrædelse i 2022). ER PÅ VALG. 
Lars Andersen, (valgt for 2020 – 2024 med den bemærkning, at Lars først blev valgt under forskudt valg i 
2021). 
 

Det betyder, at der skal findes 4 bestyrelsesmedlemmer. 
 
Skolebestyrelsen 
Skolebestyrelsen er forældrenes mulighed for at have en medindflydelse på Vestermarkskolens overordnede drift og 
fortsatte udvikling.  
I kan læse mere om skolebestyrelsens indflydelse og opgaver i folderen: Skolebestyrelsesvalg. Ordinært- og toårigevalg. 2022.  
 

Hvis du har interesse i at vide mere om skolebestyrelsesarbejdet på Vestermarkskolen, eller ønsker at stille op, 
så kan du rette henvendelse til en fra skolebestyrelsen eller til skoleleder Anders Skinnerup.  
 

I udgangspunktet er alle forældre til elever på Vestermarkskolen valgbare. Er du i tvivl om, hvorvidt du er valgbar, kan 
du rette henvendelse til Helle Busk eller Anders Skinnerup på Vestermarkskolens kontor.  
Fra d.d. er der i den forbindelse udarbejdet en valgliste. 

 
Vigtige datoer i den kommende tid: 
 

Valgmøde   Tirsdag d. 15. marts 2022 kl. 16.00 – 16.45. I hus 2 på Vestermarkskolen. 
  Der foregår ikke en valghandling på dette møde.  
 

Dagsorden: 
1) Gennemgang af denne dagsorden. 

2) Information om bestyrelsesarbejdet. 

3) Hvem er på valglisten. 

4) Afklaring af om der er yderligere personer, der ønsker at stille op. 

5) Kandidater har mulighed for at præsentere sig. 

6) Det videre forløb 

7) Afrunding. 
 

Hvis du ønsker at deltage i valgmødet giver du besked til Vestermarkskolens kontor. 

 
Kandidatliste Fredag d. 25. marts 2022. 

Sidste frist for opstilling på kandidatlisten, dvs. stille sig til rådighed for valget. 
 

 Herefter afklaring af om der indgås fredsvalg mellem kandidaterne eller om der skal ske et 
egentligt valg. Hvis der ikke er kandidater nok vil valgbestyrelsen søge at afhjælpe 
eventuelle mangler. 

 

En eventuel valghandling (hvis der ikke indgås fredsvalg) vil blive proklameret i april 
måned og en eventuel valghandling vil finde sted senest 17. maj 2022. 

 
 

På vegne af skolebestyrelsen som er: Laila Marie Jensen, Jesper Gregersen og Anders Skinnerup. 
 
 
Med venlig hilsen 
 

Anders Skinnerup 
Skoleleder 
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Bilag 3 

 

 
01.02.2022 
Kære Laila, Pernille, Jesper og Anders  
Vedhæftet af invitationer til Levs 2 arrangementer: ”Du er ikke alene – et døgn for hele 
familien med fokus på søskende til børn med udviklingshandicap.” 
I får dem ud først, og så sender vi til andre skoler og børnehaver og til tidligere deltagere til 

vores arrangementer i næste uge. 
Vi håber, det kan være noget for familierne på Vestermarkskolen J 

De bedste hilsner 
Anna Møller, Lev 

 

Du er ikke alene – et døgn for hele familien med fokus på søskende til børn med 
udviklingshandicap 

Savner du som forælder viden om, hvordan det er at være søskende til et barn med 
udviklingshandicap? Har du et eller flere børn med udviklingshandicap, men også et eller 
flere børn uden udviklingshandicap – og vil du gerne give dem mulighed for at møde andre 

børn som dem? Kunne du også godt tænke dig at møde andre familier, hvis hverdag ligner 
din? Og vil du gerne give dine unger en fed familieweekend i skønne rammer? 

 
For at deltage skal du være medlem af Lev – det kan man hurtigt blive her: 
https://www.lev.dk/lev-livet/medlemskab/ 

https://www.lev.dk/lev-livet/medlemskab/  
 

Der vil være en deltagerpris for hele familien på 300,-. Tilmeldingen er bindende. 
 
Den ene weekend er på Feriecenter Slettestrand i Fjerritslev- https://www.lev.dk/lev-

livet/aktiviteter/du-er-ikke-alene-et-dogn-for-hele-familien-med-fokus-pa-soskende-til-
born-med-udviklingshandicap-vest/ 

 
Den anden weekend er på Feriecenter Musholm i Korsør - https://www.lev.dk/lev-

livet/aktiviteter/du-er-ikke-alene-et-dogn-for-hele-familien-med-fokus-pa-soskende-til-
born-med-udviklingshandicap-ost/ 
 

Tøv ikke med tilmeldingen, der er kun plads til 15 familier på hver weekend. 
 

 
 
Med venlig hilsen 

 
Anna Møller Larsen 

Kredskonsulent 
Region Nordjylland 
Mobil: 9282 1807 

E-mail: aml@lev.dk 

 

 

  

https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=OjsHvGNBJXIaWI0s8K0cyHXchBWb8fm_uzbzlc5X0sAnSJv9kAaGZjaFNGC0D0eiMH6BMnZRu_V8d5L5C_Sxi3LE5x3miR6Es_noDmwvOLmMFbgb3LoPU9_JRCGnv9h_444WzzFmh6uGCLrZXuRkwBBiI_04umk5NvO4PncYZXOJfE_1F7RZedA1uXDlB2rP-sN_93ezT62bUUs1r5vro21CRR8bmFu0XaUlRpuZFrTv7iLK-e64es4I3LBTv3rg
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=OjsHvGNBJXIaWI0s8K0cyHXchBWb8fm_uzbzlc5X0sAnSJv9kAaGZjaFNGC0D0eiMH6BMnZRu_V8d5L5C_Sxi3LE5x3miR6Es_noDmwvOLmMFbgb3LoPU9_JRCGnv9h_444WzzFmh6uGCLrZXuRkwBBiI_04umk5NvO4PncYZXOJfE_1F7RZedA1uXDlB2rP-sN_93ezT62bUUs1r5vro21CRR8bmFu0XaUlRpuZFrTv7iLK-e64es4I3LBTv3rg
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=iHu9nCiCOn9D2_-5ZwTsiPhw93wwmmKRJeIQAEmlXp1BWSWsU6Irs1sZEIDksVBojmptvknaH4DdOthVIZ3fUq-3veEpwATQ9pPHaoRotfxlKoWIVDH4RUoQtbByF-xcE6cQaeFiDakRxTKdy7ctiKegQjUrNlr4Geux-tEVNLDuiS-BJKM8auOMVM_uBn5Cktx4_tFPxfQ64a-lfUo_MoL1Vcycwjb7atMsb9yxJMc2B9SxBo2dRi7DYl3X5jSN-Aim1Gt2eDERdXeFAKXKCk-ouhXiKSHhmcoFSv0OwQJRL_Q3TOdGOLHZSOzvXzwHSMOAh5QtJ2OX4Ihp7VUQcJscB-Zx0dibJB4RCs9zJBjlu67MXWe3HFUFQIX8vbG2
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=iHu9nCiCOn9D2_-5ZwTsiPhw93wwmmKRJeIQAEmlXp1BWSWsU6Irs1sZEIDksVBojmptvknaH4DdOthVIZ3fUq-3veEpwATQ9pPHaoRotfxlKoWIVDH4RUoQtbByF-xcE6cQaeFiDakRxTKdy7ctiKegQjUrNlr4Geux-tEVNLDuiS-BJKM8auOMVM_uBn5Cktx4_tFPxfQ64a-lfUo_MoL1Vcycwjb7atMsb9yxJMc2B9SxBo2dRi7DYl3X5jSN-Aim1Gt2eDERdXeFAKXKCk-ouhXiKSHhmcoFSv0OwQJRL_Q3TOdGOLHZSOzvXzwHSMOAh5QtJ2OX4Ihp7VUQcJscB-Zx0dibJB4RCs9zJBjlu67MXWe3HFUFQIX8vbG2
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=iHu9nCiCOn9D2_-5ZwTsiPhw93wwmmKRJeIQAEmlXp1BWSWsU6Irs1sZEIDksVBojmptvknaH4DdOthVIZ3fUq-3veEpwATQ9pPHaoRotfxlKoWIVDH4RUoQtbByF-xcE6cQaeFiDakRxTKdy7ctiKegQjUrNlr4Geux-tEVNLDuiS-BJKM8auOMVM_uBn5Cktx4_tFPxfQ64a-lfUo_MoL1Vcycwjb7atMsb9yxJMc2B9SxBo2dRi7DYl3X5jSN-Aim1Gt2eDERdXeFAKXKCk-ouhXiKSHhmcoFSv0OwQJRL_Q3TOdGOLHZSOzvXzwHSMOAh5QtJ2OX4Ihp7VUQcJscB-Zx0dibJB4RCs9zJBjlu67MXWe3HFUFQIX8vbG2
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=HEoMmiqi2qS85FuG25Rj_-54cHozf33e5yrtoiz_y4GF0kFmm5aH9ICeb2Z3y0joMOTRsk84y6Us44cw8eerU3UV_8_eVEOfb1VApg9D7xG1NCRBvHpTnvbbvvj8w63pSJ8TnlcuYiXHgfMK8UfXQDpSMcdGy8bAaWTAS5e0TN2qfSxRDUcE7IrgOJl3yLRZssyc_jue6xmkJL2etF4ib9_1Lc_d8Lbik2aZwX5neDkVC3SpUDqkls2SX4JuvRIr171XnyqRQdQenOW4j8Ri6Q7lHp0INt51_VPjijQy_MPZzzT-OZD4Zgj2XrIumvncpA1REg15PqJSycBymN9S1pru7QHOmp5uceXoaOIvO_7npU512_1jQSsqRcS4FzIZ
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=HEoMmiqi2qS85FuG25Rj_-54cHozf33e5yrtoiz_y4GF0kFmm5aH9ICeb2Z3y0joMOTRsk84y6Us44cw8eerU3UV_8_eVEOfb1VApg9D7xG1NCRBvHpTnvbbvvj8w63pSJ8TnlcuYiXHgfMK8UfXQDpSMcdGy8bAaWTAS5e0TN2qfSxRDUcE7IrgOJl3yLRZssyc_jue6xmkJL2etF4ib9_1Lc_d8Lbik2aZwX5neDkVC3SpUDqkls2SX4JuvRIr171XnyqRQdQenOW4j8Ri6Q7lHp0INt51_VPjijQy_MPZzzT-OZD4Zgj2XrIumvncpA1REg15PqJSycBymN9S1pru7QHOmp5uceXoaOIvO_7npU512_1jQSsqRcS4FzIZ
https://url12.mailanyone.net/v1/?m=1nEokR-0007Jy-4z&i=57e1b682&c=HEoMmiqi2qS85FuG25Rj_-54cHozf33e5yrtoiz_y4GF0kFmm5aH9ICeb2Z3y0joMOTRsk84y6Us44cw8eerU3UV_8_eVEOfb1VApg9D7xG1NCRBvHpTnvbbvvj8w63pSJ8TnlcuYiXHgfMK8UfXQDpSMcdGy8bAaWTAS5e0TN2qfSxRDUcE7IrgOJl3yLRZssyc_jue6xmkJL2etF4ib9_1Lc_d8Lbik2aZwX5neDkVC3SpUDqkls2SX4JuvRIr171XnyqRQdQenOW4j8Ri6Q7lHp0INt51_VPjijQy_MPZzzT-OZD4Zgj2XrIumvncpA1REg15PqJSycBymN9S1pru7QHOmp5uceXoaOIvO_7npU512_1jQSsqRcS4FzIZ
mailto:aml@lev.dk
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Bilag 4 

 
Vestermarkskolen, XXXdag d. XX. marts 2022 

 
 
 

Dispensationsansøgning vedr. den understøttende undervisning  
 
Baggrund 
Vestermarkskolen er Vesthimmerland Kommunes specialskole for elever med massive 
læringsvanskeligheder. Herunder elever med svær autisme og multiple funktionsnedsættelser. 
Vestermarkskolen er en folkeskole og er derfor underlagt folkeskoleloven. 
 

Folkeskoleloven (Se samlet oversigt over love og bemærkninger i: Folkeskolen med bemærkninger, 24. udgave 

2019) giver mulighed for, at dispensere for den understøttende undervisning. Uddrag:  
 

Citat: § 16b. Kommunalbestyrelsen kan, for så vidt angår den understøttende undervisning, efter indhentet udtalelse fra 
skolebestyrelsen og efter ansøgning fra skolens leder godkende at fravige reglerne om en mindste varighed af 
undervisningstiden i børnehaveklassen og på 1.-3. klassetrin, jf. § 14b, stk. 1, nr. 1 i op til 1 skoleår med henblik på yderligere 
faglig støtte og undervisningsdifferentiering for en klasse ved hjælp af ekstra personale i klassen.  
 

§ 16d. Kommunalbestyrelsen kan, for så vidt angår den understøttende undervisning, godkende at fravige reglerne om en 
mindste varighed af undervisningstiden på 4.-9. klassetrin, jf. § 14b, stk. 1, nr. 2 og 3, med henblik på tilrettelæggelse af andre 
aktiviteter, der udløser et tilsvarende personaleforbrug i undervisningen. Citat slut. 

  
Evaluering af 2021/2022 
Vestermarkskolen har siden 2014 arbejdet under denne dispensation. Den er hvert år blevet evalueret, 
genansøgt og bevilliget.  
Der er fortsat i marts 2022 fuld enighed i ledelsen, personalet og skolebestyrelsen om, at det fortsat er 
den rigtige måde at holde skole på for Vestermarkskolens elevgruppe. 
De positive pædagogiske, faglige, sociale og personlige forhold i den forbindelse kan uddybes.  
 

Ansøgning om at fortsætte dispensation i skoleåret 2022/2023 
Der ansøges hermed om en dispensation for skoleåret 2022/2023. 
En imødekommelse vil ingen fordyrende indflydelse få på den nuværende økonomiske ramme eller 
normering. Imødekommelse vil således ikke påvirke budget 2022 eller 2023 for skole eller SFO.  
En imødekommelse vil have positiv effekt på elevernes trivsel og læringsudbytte. 
 

Begrundelsen for ansøgningen er kort sammenfattet 
De fleste af eleverne bliver udtrættet i løbet af den lange skoledag. Dette på trods af, at der tages højde 
for den enkelte elevs læringsprofil og læringspotentiale. 
Endvidere er der enkelte elever, der er skærmet i eget lokale i en del af skoledagen.  
Alle klasser har 2 - 4 voksne tilknyttet i alle timer.  
 

En forkortet skoledag giver mulighed for, at flest mulige elever kan overkomme en skoledag og mere 
nærvær med familien. Nogle elever vil kunne have kræfter til SFO eller en fritidsinteresse. Alt sammen 
vigtige muligheder for elever, der ellers ikke har så mange muligheder for at opdyrke sociale relationer.  
En dispensation giver endvidere mulighed for, at langt de fleste elever kan gennemføre en hel skoledag 
uden lægelig dispensation. 

 
Sammenfattet ansøgning 
Skolebestyrelsen og skolelederen på Vestermarkskolen ansøger hermed om at dispensere for den 
understøttende undervisning i skoleåret 2022/2023. 
 
 
 
Anders Skinnerup  Laila Jensen   
Skoleleder    Formand, skolebestyrelsen  


